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Besluitenlijst 

van de vergadering van de  

Adviesraad Sociaal Domein Rijswijk (ASD) 

d.d. 10 mei 2023 

Aanwezig: Arnoud van Drunen (voorzitter), Magriet van Leuveren, Els Kamphuis, Jolanda Spaans, 

Angelique van Laar, Albert Hol, Emmy Meurs, Anneke Overvoorde, Hanny van Dijk, Gerard Koster, 

Erwin van Vliet, Ellen Wesseling (verslag Wendy Smaal) 

Aanwezig bij wethouders: Larissa Bentvelzen, afwezig is Gijs van Malsen  

Opening 

Presentaties/toelichting ter informatie 

Wethouder Larissa Bentvelzen sluit aan. Wethouder Gijs van Malsen is verhinderd. 

De ASD heeft de volgende vragen voorgelegd aan de wethouders: 

- Welke onderwerpen houden de wethouders momenteel met name bezig? Wat zijn hun 
prioriteiten? 

- Hoe wordt er in het algemeen voor gezorgd dat het sociaal domein voorbereid is op de 
geprognotiseerde groei van het aantal inwoners? 

- Woonzorgvisie: vorig jaar heeft Rijswijk een woonzorgvisie vastgesteld. Inmiddels is er een 
regionale woonzorgvisie in ontwikkeling. Hoe verhouden die twee zich tot elkaar? Hoe is 
Rijswijk betrokken bij de regionale visie? Hoe komt er een verdeling over de regiogemeentes 
van de verschillende doelgroepen en wat heeft dit voor gevolgen voor onze eigen 
woonzorgvisie? Wat zijn de gevolgen voor onze woonzorg(visie) van de geprognotiseerde 
groei van de Rijswijkse bevolking? 

- Evaluatie uitvoeringsreglement in hoeverre is het werk van de ASD onderdeel van de 
werkwijze van de beleidsmedewerkers? Ook: ANWB Automaatje-project in Rijswijk.  

Larissa meldt dat het aantal inwoners van Rijswijk groeit. Het ambtelijk apparaat is bezig met een 
professionaliseringsslag. Het gemeentelijk management team (directeuren van de clusters) hebben 
een aantal lijnen uitgezet, en er is een goed traineeshipprogramma en samenwerking met de Haagse 
hogeschool. Tegelijk wil Larissa niet dat het MBO wordt vergeten; een beleidsteam alleen bestaande 
uit HBO-ers kan verkokering in de hand werken. Ook MBO-ers en wetenschappelijk opgeleide 
medewerkers moeten vertegenwoordigd zijn in beleidsteams. Er wordt ingezet op uitbreiding van 
Fte’s. Als er (meer dan) 60.000 inwoners komen, wat bijna het geval is, komen er meer middelen van 
het Rijk. Met 60.000 inwoners kan de schaalsprong plaatsvinden. Medewerkers worden nu 
weggekaapt door grotere gemeenten die meer kunnen betalen.  

Er wordt onderzocht hoe het sociaal domein gehuisvest zou moeten worden. Het team Inkomen is nu 
gehuisvest bij het team Werk, dit levert goede ervaringen op. Bij elkaar gehuisvest zijn helpt in tijd en 
efficiency. Ook inhoudelijk is er een breed groeiend takenpakket. Rijswijk wil liever aan de voorkant 
zitten dan achteraf brandjes blussen.  

Berenschot doet nu een onderzoek naar het zorglandschap. Den Haag stapt per 1 januari 2024 uit de 
H10, Voorschoten gaat onder Leiden meedoen, dus er komt een H8 of H5-constructie. Dit wordt 
onderzocht en zorgvuldig aangepakt. In de integrale toegang bij Rijswijk komen meerdere teams.  
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Er zijn goede afspraken tussen aangrenzende gemeenten over zorg en onderwijs. Veel leerlingen 
gaan niet naar school in de gemeente waar ze wonen. De gemeentegrens voor leerplicht zou breder 
moeten zijn, bijvoorbeeld regionaal. Het samenwerkingsverband kijkt hiernaar. De Rijswijkse 
jeugdconsulenten zijn nu gehuisvest in school, bedient bijvoorbeeld een Haagse leerling maar krijgt 
hier niet voor betaald. Rijswijk heeft er in het kader van preventie echt voor gekozen om de 
consulenten in de scholen te huisvesten.  

Er is een voortdurende crisis in de jeugdbescherming, Rijswijk zit vaak met Maarten van Ooijen, 
staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport om tafel. De bedden in de 24-uursopvang 
worden afgebouwd, deze moeten naar nul, maar het personeel moet betaald worden. In 2022 zijn 7 
kinderen vanuit Rijswijk in een 24-uursinstelling geplaatst. Dit verblijf wordt zo kort mogelijk 
gehouden waar mogelijk, maar sommige kinderen verblijven er lang omdat dat nodig is. Een intake is 
wel mogelijk, maar doorverwijzen is moeilijk. De bedrijven zitten vol. Als een kind bijvoorbeeld 
anorexia heeft plus een andere stoornis, zijn er wachtlijsten van maanden. Er wachten veel kinderen 
op zorg, de problematiek verergert in de tussentijd. Als Rijswijk kun je dat niet veranderen, maar je 
kunt wel meer op preventie inzetten.  Er zijn relatief veel scheidingen en armoede in Rijswijk en er 
zijn veel goedkope sociale huurwoningen. Voor zover Larissa weet, voeren statushouders niet de 
boventoon in de jeugdzorg.  

De ASD meldt dat door het sociaal wijkteam het maatschappelijk werk wordt gemist, dit staat ook in 
hun advies. Toegang en snelle intake is belangrijk. Sommige inwoners weten het sociaal wijkteam 
niet te vinden, of krijgen nul op rekest. Larissa heeft niet veel klachten over het sociaal wijkteam. Het 
sociaal wijkteam heeft het wel zwaar, maandelijks komen er nieuwe medewerkers bij en gaan ook 
weer weg. Er wordt nu onderzoek gedaan naar het sociaal domein, ook naar fte’s. Er is geen aparte 
maatschappelijk werker meer, er is alleen nog een opleiding tot social worker, dit zijn generalisten. 
De ASD meldt dat toch de lichte begeleiding van maatschappelijk werk wordt gemist, zeker nu het 
college inzet op preventie. Wendy mailt het advies van de ASD naar Larissa.  

De ASD meldt dat er een vlottende/migratie samenleving komt met veel instroom en uitstroom en 
vraagt of er al iets bekend is over de woonvisie met het oog daarop. Larissa meldt dat het 
flexwoonconcept gaat verhuizen naar de rand van de Plaspoelpolder, er is daar ruimte voor units. 
Dat zijn 1-persoonsuntis maar ook gezinsunits. Spoedzoekers, maatschappelijke opvang waar dat 
past en statushouders worden daar gehuisvest. Er is een lokale woonzorgvisie, daarop volgend is de 
regionale woonzorgvisie in ontwikkeling (er is al een concept), die in samenwerking met allerlei 
partijen is opgesteld. Reguliere woningzoekenden kunnen bijna niet aan een huis komen, er moet 
enorm veel worden bijgebouwd. Het is een bijna niet te maken puzzel. Het flexwoonconcept is 
overigens een onderwerp van Gijs. De ASD heeft een keer een presentatie gehad van een 
kwartiermaker over de woonzorgvisie, daarna is er vrij weinig meer over vernomen. Hoe is Rijswijk 
aangesloten op de totstandkoming van regionale woonzorgvisie? Larissa meldt dat er een 
bestuurlijke tafel is waarop Rijswijk is aangesloten. Gijs sluit hierbij aan, Larissa voortaan ook eens in 
het kwartaal. Rita zoekt uit wie de contactambtenaar is op dit onderwerp. Op basis van het 
inwonersaantal wordt een verdeling gemaakt van op te nemen asielzoekers. Larissa meldt dat 
Rijswijk met de vuist op tafel blijft slaan, ook richting bijvoorbeeld het Westland. Midden-Delfland is 
aan het bewegen. Volgens de verdeelsleutel vanuit het rijk moet Zuid-Holland 19.000 asielzoekers 
opvangen (de helft van het totaal), en Drenthe 130. Hierover zijn vragen gesteld aan het ministerie. 
De ASD vraagt zich af waarom Rijswijk zo nodig wil groeien. Larissa meldt dat waar huizen worden 
gebouwd, ook voorzieningen moeten komen. Er is nu al een tekort aan scholen, leerkrachten, 
huisartsen enzovoorts.  

Larissa meldt dat er inmiddels werkafspraken met de ASD zijn gemaakt en vraagt of de ASD een 
verbetering merkt ten opzichte van een paar jaar geleden. De ASD meldt dat zij de spreekbuis zijn 



3 
 

van wat in de samenleving gebeurt. Het is goed dat het uitvoeringsreglement er nu is, maar deze is 
niet goed geborgd in het ambtenarenapparaat. De ASD wordt nog regelmatig als last ervaren, niet als 
aanwinst, de beleving is afhankelijk van de medewerker. Daarom het verzoek om het 
uitvoeringsreglement mee te nemen in het werkproces. Als voorbeeld wordt de uitvoeringsagenda 
welzijn aangehaald, waarbij de ASD aanvullingen heeft gegeven op belangrijke organisaties die 
betrokken moeten worden, waar in de raadsinformatiebrief staat dat dit gebeurd is, maar dat blijkt 
dat er nog steeds organisaties ontbreken in de nota. Larissa stuurt het advies van de ASD en 
tegenreactie van B&W naar de gemeenteraad mee als zij stukken verstuurt. Zij meldt dat er veel 
doorloop is van medewerkers en dat er veel inhuur is, dit helpt niet. Niet iedereen kent het begrip 
ASD, waarop de ASD er juist voor pleit om dit dan op te nemen in de werkprocessen. Rita zorgt er als 
contactambtenaar voor dat er gepraat kan worden met medewerkers. Zij mailt de annotatie van Gijs.  

In het najaar hoopt Rijswijk het project ANWB automaatje op te starten.  

Naast de ANWB-winkel in de Boogaard staan maquettes in het infocentrum. Pasgeld is te zien bij het 
infocentrum Rijswijk buiten.  

Vaststellen agenda 

Mededelingen 

Op 22 mei is het kennismakingsgesprek met BMC over inclusie en diversiteit.  

Arnoud heeft kennisgemaakt met Mieke Ruigrok, directeur van Welzijn Rijswijk. Zij wil vaker contact 

om zaken af te stemmen.  

Op 4 mei na afloop van de dodenherdenking heeft Arnoud gesproken met Wil van Nunen, 

fractievoorzitter van de PvdA in Rijswijk.  

Op 24 mei heeft Arnoud een kennismaking met de voorzitter van de adviesraad over Energietransitie.  

Als datum voor de heidag stelt Arnoud 17 of 24 juni voor, mochten te weinig leden kunnen dan 

wordt de heidag verplaatst na de zomervakantie. De dag wordt begeleid door een externe partij.  

Op 13 juni is de rondleiding in het Huis van de Stad. De leden vragen daarna om een informele 

samenkomst, Wendy en Arnoud regelen dit.  

De update over de kinderopvangtoeslagaffaire volgt nog.  

De samenvatting van de evaluatie van de voorzitter is per mail verstuurd. 

Het Ambitieplan preventief jeugdbeleid wordt geagendeerd voor 21 juni.  

De uitvoeringsregeling mantelzorgwaardering wordt geagendeerd voor 21 juni.  

De sociale kaart van het serviceteam geldzaken komt er binnenkort aan.  

Morgen heeft Arnoud een belafspraak met een bestuurslid van Don Bosco over de werving van een 

jeugdlid voor de ASD.  

Erwin gaat verhuizen buiten de regio en stopt daardoor ASD-lid. De vergadering van 21 juni is zijn 

laatste vergadering. De ASD vraagt om voortaan ook te werven in Groot Rijswijk.  
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Overige bespreekonderwerpen 

Besluitenlijst ASD d.d. 29 maart 2023  

N.a.v. Inburgeringswet 2022: de ASD heeft een aantal nabranders over hetgeen verteld is en stuurt 

die opmerkingen naar Wendy, die ze met een asterisk aan het verslag zal toevoegen.  

N.a.v. uitvoeringsagenda Welzijn: het is zorgwekkend dat medewerkers die aan dit onderwerp 

werken, niet weten welke organisaties wel of niet bestaan, en de vraag is of hier wel subsidie vanuit 

de gemeente naartoe gaat. Rita gaat dit morgen bespreken, Anneke levert een lijst met 

organisaties aan waarover de ASD twijfels heeft.  

N.a.v. routing adviezen ASD: hierover wordt gesproken met Rita. Op 24 mei heeft Arnoud een 

gesprek met Rita. De ongevraagde adviezen waren niet bekend bij het college.  

N.a.v. contact ASD-lid met medewerker Werkgeverservicepunt: de leidinggevende van de 

medewerker wil eerst praten met Rita, daarna volgt een gesprek tussen de medewerker en de ASD. 

Anneke vindt het een goed idee als de ASD presentaties gaat geven aan teams over wat de ASD 

precies is.  

Inburgeringswet 2022 

De beantwoording van de vragen van de ASD is ontvangen. Niet alle leden van de ASD zitten 

voldoende in de materie om de kwaliteit van de antwoorden goed te kunnen beoordelen. De leden 

die wel in de materie zitten, zijn ontevreden omdat de antwoorden niets zeggen over de inhoud van 

de pilot en de overwegingen. Argumenten ontbreken waarom geen ketenoverleg wordt opgestart, 

ook al wil men dat in het veld wel. Uit de grafiek blijkt dat 65 statushouders nog geen PIP-traject 

hebben afgerond. De betreffende ASD-leden vinden het zinloos om met zoveel organisaties te 

praten, als dit is wat er met de input wordt gedaan. Er is een personeelsprobleem bij sociaal domein 

maar dit is geen probleem van de ASD. Wellicht moet er een nieuw ongevraagd advies verstuurd 

worden. Eerst wordt de beantwoording van het ongevraagde advies afgewacht. Daarna kan 

eventueel een gesprek volgen met de leidinggevende van de beleidsmedewerker met de vraag hoe 

een betere inhoudelijke reactie verkregen kan worden. Als niet wordt geluisterd naar informatie 

vanuit de samenleving, raakt dat de kern van wat de ASD doet. Aan de andere kant wordt de vraag 

gesteld waar de rol van de ASD ophoudt. Dit wordt besproken op de heidag.  

Voorzittersoverleg H10 

Ingekomen stukken 

Toezeggingen uitvoeringsagenda Welzijn 2023-2025: bij de legenda ontmoetingsplaatsen staan heel 

veel huiskamers bij woningbouwverenigingen. Daar mogen andere mensen dan bewoners niet 

komen. Bij de stationsbuurt is helemaal niets. De ASD wil wel dat er meer ontmoetingsplekken 

komen, hier is veel behoefte aan onder inwoners. Els, Albert en Emmy voorbereiden dit voor voor 

de volgende vergadering. 

Bestedingsvoorstel initiatieven beleid sociaal domein innovatiefonds- ter kennisneming 

aangenomen. 

Raadsinformatiebrief pilot stallen scootmobielen – de ASD is verheugd dat de pilot wordt omgezet in 

beleid.  

Verzonden stukken 
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Advies sinterklaasintocht 

Advies sociaal wijkteam- het advies ligt bij Melvin Stuut en is nu ook verstuurd naar Larissa.  

Rondvraag 

Sluiting 

Om 20.15 uur wordt de vergadering gesloten.  

 

 

  



6 
 

Bijlage actie- en besluitenlijst 

 

 Datum 
vergadering 

Omschrijving Actie door Datum 
uitvoering 

1 18-01-2023 Concept uitvoeringsplan ongekend 
onrecht: John gaat na hoe het staat met 
de ondersteuning van de slachtoffers 
van de toeslagenaffaire. 

Gemeente Mei 2023 

2 29-03-2023 Programma vernieuwing financiële 
dienstverlening: Brigitte stuurt de 
sociale kaart van het serviceteam 
geldzaken naar de ASD. Brigitte sluit 
opnieuw aan in september. 

Gemeente Mei 2023 
September 2023 

3 29-03-2023 en  
10-05-2023 

Gesprek met Rita en Arnoud (en 
eventueel Wendy):  
-Is betaling mogelijk voor een potentieel 
lid dat nog niet benoemd is, maar wel 
meeloopt?  
- Budget ASD: kunnen de vacatiegelden 
worden omgezet in een 
vrijwilligersvergoeding, zodat leden die 
niet aanwezig zijn op een vergadering 
toch een vergoeding ontvangen en 
zodat de vergoeding niet meer onder de 
inkomstenbelasting valt. Waarom zijn er 
nog twee posten terwijl de WMO 
adviesraad niet meer bestaat?  
-Rita legt contact tussen Joshua Martina 
en de ASD  
-Anneke stuurt een lijst naar Rita met 
ketenpartners die ontbreken of 
twijfelachtig zijn in de 
uitvoeringsagenda Welzijn. Rita gaat in 
gesprek met de beleidsambtenaar.  
- Naar wie moeten ongevraagde 
adviezen worden gestuurd (alleen de 
contactambtenaar of ook naar het 
bestuurssecretariaat), moet dit ook 
analoog in plaats van alleen digitaal en 
worden ongevraagde adviezen ook naar 
de gemeenteraad gestuurd. 
-Wie is contactambtenaar voor de 
woonzorgvisie 

ASD/ 
Gemeente 

Mei 2023 

4 10-05-2023 Informele samenkomst organiseren 
voor na rondleiding Huis van de Stad 

Secretaris/ 
Voorzitter 

Mei 2023 

5 10-05-2023 Rol van ASD bespreken op heidag Secretaris/ 
Voorzitter 

n.t.b. 

6 10-05-2023 Ontmoetingsplaatsen voor inwoners 
voorbereiden en agenderen voor juni 

ASD/ 
Secretaris 

Mei 2023 
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Wachten op reactie 

 

Verzenddatum Omschrijving 

16 april 2023 Brief naar college over advies sociaal wijkteam 

16 april 2023 Brief naar college over advies inclusie: sinterklaasintocht 

 

 

Overige overleggen 

Datum Omschrijving 

n.t.b. Gesprek met 2e jaars studenten bestuurskunde over de invoeringstoets (Arnoud en 
?) 

22-05-2023 Kennismakingsgesprek met BMC over inclusie en diversiteit 

24-05-2023 Gesprek met voorzitter adviesraad energietransitie (Arnoud) 

24-05-2023 Gesprek tussen Rita en Arnoud 

13-06-2023 Rondleiding Huis van de stad en informele samenkomst 

 




